
 

موزه نقاشی های قاجاری در البرز
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان 
البرز با اشاره به آغاز فاز جدید مرمت و تجهیز کاخ سلیمانیه 
برای تبدیل به موزه نقاشی های قاجاری، از تعطیلی این کاخ 
تا پایان این مرحله مرمت خبر داد و ابراز امیدواری کرد که 
موزه نقاشی های قاجاری در کاخ سلیمانیه تا دهه فجر آماده 

بهره برداری باشد. 
کی با اشاره به اینکه موزه نقاشی های قاجاری تا  رحیم خا
دهه فجر در کاخ سلیمانیه افتتاح می شود در ادامه از تعطیلی 
کاخ سلیمانیه در فاز جدید مرمتی، خبر داد و اظهار کرد: 
کنون فعالیت ها همزمان در دو جبهه در کاخ سلیمانیه آغاز و  ا

اعتبارات لازم برای این اقدامات تخصیص یافته است. 
مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان 
البرز با اشاره به انعقاد قرارداد برای مرحله جدید مرمت حفظ 
و احیای کاخ گفت: محوطه سازی، اصلاحات سنگ فرش 
و... همچنین تجهیز و راه اندازی موزه در حوزه اداره موزه ها در 

استان پیگیری می شود. 

بازگشت عقاب طلایی آسیب دیده به طبیعت
رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان سرچهان با 
تشریح مراحل تیمار و بازپروری یک عقاب طلایی آسیب دیده 
کنون بعد از ۹ ماه مراقبت و بازپروری  دراین شهرستان، گفت: ا
این گونه کمیاب حیات وحش آماده بازگشت به طبیعت شده 
است.  محمد رضا میر سلیمانی افزود: یک عقاب طلایی از 
گونه های کمیاب حیات وحش حدود ۹ماه پیش با وضعیتی 
که شاهپرهایش را چیده بودند تحویل اداره محیط زیست 
سرچهان دادند، این گونه حیات وحش تحت مراقبت یکی از 
دوستداران محیط زیست به نام محمدامین کریمی قرار گرفت 
و مراحل تیمار و بازپروری را گذراند.  به گفته رئیس اداره حفاظت 
محیط زیست سرچهان، این عقاب طلایی ۹ ماه پیش با تفنگ 
ساچمه ای مورد آسیب قرار گرفته بود، با انجام اقدامات درمانی 
مشخص شد ۱۱ ساچمه آهنی در بدن عقاب طلایی قرار دارد، 
خوشبختانه نتایج اسکن های پزشکی تایید کرد که ساچمه ها 
در اعضای حیاتی عقاب قرار ندارد و به آن آسیب نزده است.  میر 
سلیمانی با تقدیر از جراحان و دامپزشکانی که در خارج کردن 
ساچمه ها و درمان عقاب طلایی مشارکت داشتند ادامه داد: 
دکتر محمد بازایی در این زمینه تلاش فراوانی انجام دادند که 
از زحمات این دامپزشک طبیعت دوست تقدیر می شود.  وی 
با تقدیر از پیگیری های محمدامین کریمی دوستدار محیط 
زیست اضافه کرد: مراحل باز پروری و انگل زدایی بدن این گونه 
حیات وحش و همچنین آنتی بیوتیک تراپی نیز با موفقیت 
ادامه یافت و چون سطح بدن پرنده زخم های زیادی داشت، 
التیام این زخم ها قدری زمانبر شد و تقریبا بیش از ۸ ماه طول 

کشید. 

ک و شازند  لاینده های هوا در ارا آ
حفاظت  اداره کل  هوای  کیفیت  پایش  مرکز  رئیس 
لاینده های هوا دیروز  محیط زیست استان مرکزی گفت: آ
ک و شازند همچنان  دوشنبه 2۹ مرداد ماه در شهرستان های ارا
فراتر از استانداردهای زیست محیطی است.  علیرضا محرابیان 
افزود: بر اساس اطلاعات دریافت شده از ایستگاه های سنجش 
ک در  ک، متوسط شاخص کیفیت هوای ارا آلودگی هوای ارا
24 ساعت گذشته منتهی به ساعت ۱۱ صبح روز دوشنبه 
به عدد ۱52 رسید که بیانگر شاخص کیفیت هوای ناسالم 
برای تمام گروه های سنی است.  وی ادامه داد: وضعیت این 
شاخص در شازند نیز در ساعت ۱۱ صبح دیروز دوشنبه به عدد 
۱3۱ رسید که نشان از وضعیت هوای ناسالم برای گروه های 
سنی حساس دارد.  رئیس مرکز پایش کیفیت هوای اداره کل 
حفاظت محیط زیست استان مرکزی به تعداد روزهای آلوده 
ک یکی  ک در سال جاری اشاره کرده و اظهار داشت: ارا شهر ارا
کنون  از ۸ کلانشهر آلوده کشور است که از ابتدای سال جاری تا

44 روز ناسالم را در کارنامه خود به ثبت رسانده است. 

کن زیارتی اما
کن  زیارتی مانند مشهد و قم در ایام  جا دارد مسئولان در اما
تابستان به دلیل اینکه زائران به این مکان ها زیاد سفر می کنند 
مکان هایی را برای اسکان زائران تدارک ببینند که در این گرانی  

هتل ها و مسافرخانه ها با مشکل روبه رو نشوند. 
حسنی از اسلامشهر

کولرهای گازی
گر سری به استان های گرمسیری بزنیم میلیون ها کولر گازی  ا
می بینیم که در پنجره ها نصب شده است و تعدادی هم کولر 
دو تیکه در پشت بام ها؟! به طور میانگین در هر خانه دو تا سه 
. این  کولر است و همچنین در ادارات و موسسات همین طور
بازار عظیم کولر گازی در اختیار بعضی از افراد واردکننده است 
گر دولت بتواند این بازار عظیم را در اختیار سرمایه صنعتی  ا
قرار دهد و چند کارخانه کولرگازی تاسیس شود شاید صدهزار 
شغل بالادستی وپایین دستی ایجاد شود. و این همه ارز هم از 
گر تمام کولرهای آبی به کولرهای گازی  مملکت خارج نشود و ا
کم مصرف تبدیل شود شاید در فصل گرما که از قضا فصل کشت 
برنج هم است تا 6 میلیارد متر مکعب آب صرفه جویی شود 
که این مورد هم علاوه بر تامین برنج تعداد کثیری شغل ایجاد 

خواهد کرد. 
یک شهروند از تهران

تشکر و یک نظر
گر می شود  اول از روزنامه خوبتان تشکر می کنم در ضمن ا
گزارشی از وضعیت بازار لوازم خانگی تهیه کنید. چون خیلی 
از فروشندگان اجناس خود را نمی فروشند یا بعضی از آنها 

قیمت هایشان را واقعا بالا برده اند. 
صمدی از تهران 

 آرمان ملی: این روزها با نزدیک شدن به ماه های 
ثبت نام  از  والدین  دغدغه  دوباره  تابستان  پایانی 
مدارس  بعضی  که  سختی  شرایط  و  دانش آموزان 
می گذارند حتی مدارس دولتی در کنار شهریه بالای 
مدارس غیردولتی، شهریه اجباری مدارس دولتی، 
والدین برای تحصیل فرزندانشان باید هزینه  بالای لوازم 
، سرویس و لباس فرم مدارس را هم پرداخت  التحریر
کنند. در حالی که ثبت نام آنها خود دردسر دیگری است 
به طور که حاجی دلیگانی، نماینده مجلس گفته است؛ 
»الان در یک مدرسه ثبت نام دانش آموز اتباع انجام 
شده  است، اما برای دانش  آموز ایرانی جا برای ثبت نام 
نیست. .« پدر یکی از دانش آموزان در این مورد می گوید 
حدود دو ماه برای ثبت نام فرزندم در گیر بودم و در آخر 
با دریافت مبلغی به عنوان کمک به مدرسه فرزندم را 
ثبت نام کردند.   خبرگزاری تسنیم در گزارشی به این 
مشکلات پرداخته است. در این گزارش آمده است: 
»هزینه های به مدرسه فرستادن دانش آموزان این روزها 
برای برخی خانواده ها سهم بالایی از سبد هزینه های 
گر فرزند دانش آموز در  خانوار را شامل می شود و ا
یک خانواده بیش از یک نفر باشد، تأمین هزینه های 

تحصیل یکی از مهم ترین اولویت های خانواده است.«
گرچه طبق اصل 30 قانون اساسی ایران، تحصیل  ا
در مدارس باید تا پایان دوره متوسطه رایگان باشد اما 
کنون ردپایی حتی بی رمق از این اصل در مدارس  هم ا

کشور مشاهده نمی شود. 
کمک های مردمی در مدارس دولتی با مصوبه انجمن 
اولیا و مربیان به شکل اجباری دریافت می شود و پرونده 
تحصیلی و کارنامه دانش آموزان وسیله ای برای گروکشی 

و دریافت پول اجباری می شود. 
   هزینه بالای سرویس و لباس فرم

کنار شهریه ای که در مدارس دولتی و غیردولتی از 
گرفته می شود، هزینه های جانبی همچون  والدین 
، سرویس مدرسه و لباس فرم  قیمت بالای لوازم التحریر

نیز یکی از دغدغه های والدین است، البته این وضعیت 
برای خانواده هایی که فرزندشان در مدارس غیردولتی 
تحصیل می کند حادتر است چون علاوه بر شهریه بالای 
مدرسه باید در مقایسه با مدارس دولتی، هزینه بالاتری 

برای لباس فرم پرداخت کنند. 
کنون تهیه لباس فرم برای دانش آموزان هزینه ای  هم ا
کثر سه میلیون تومان )البته  از حداقل 700 هزار تا حدا
گر لباس فرم کت و شلوار باشد، قیمت بالاتری خواهد  ا
داشت(، به همراه دارد.   حال فرض کنید یک کارگر با 
تمامی اضافه کار و مزایا با دریافتی ۱5 میلیون با این 
هزینه گران و این خرده فرمایش مدارس چگونه باید 
کنار بیاید؟ یکی از والدین که فرزندش در دوره ابتدایی 
یکی از مدارس غیردولتی مطرح در شهر تهران تحصیل 
می کند به خبرنگار تسنیم گفت: »برای تهیه لباس فرم 
مدرسه که مانتو، شلوار و مقنعه است هزینه ای بالغ بر 
دو میلیون و ۱00 هزار تومان دریافت می کنند، مگر هزینه 
لباس فرم برای یک کودک دبستانی چقدر است که این 
گر بخواهم به یک مزون هزینه  رقم بالا را تعیین کرده اند. ا
دوخت مانتو بدهم آن هم برای فرد بزرگسال، هزینه 
کمتری دارد.« با این حال برخی مدارس غیردولتی هم 
بدون تعیین لباس فرم خاص برای مدرسه، در یک اقدام 
قابل تقدیر و همکاری مناسب با والدین اعلام کرده اند 
که بلوز سفید و شلوار سرمه ای برای حضور دانش آموزان 

در مدرسه تهیه کنند. 
البته در مدارس دولتی هم تهیه لباس فرم برای 
دانش آموزان کم هزینه نیست، خرید لباس فرم برای 
دانش آموز پایه دوم دبستان با جنس پارچه کم کیفیت، 
۸00 هزار تومان برای خانواده ها هزینه به همراه داشته 

است. 
از سوی دیگر تغییر سالانه مدل و رنگ لباس فرم 
در برخی مدارس منجر به آن شده است تا خانواده ها 
و  کنند  استفاده  گذشته  فرم سال  لباس  از  نتوانند 
چاره ای ندارند تا هر سال هزینه ای را برای خرید لباس 

فرم پرداخت کنند. 
عاطفه مدبرنژاد، مدیرکل انجمن اولیا و مربیان وزارت 
آموزش و پرورش درباره کف و سقف قیمت لباس فرم 
مدارس گفته است: در تهران کف قیمت لباس فرم 54۸ 
هزار تومان و سقف آن ۸25 هزار و 500 تومان برای پیراهن 
و شلوار و برای کت  و شلوار یک میلیون و ۹۱6 هزار تومان 
کید کرد: والدین نباید ملزم به خرید از یک  است. وی تأ
تولیدی خاص شوند و انجام این کار خلاف مقررات 
است.  همچنین بهنام نیک نژاد، مدیرکل مدارس 
غیردولتی وزارت آموزش و پرورش درباره هزینه بالای 
لباس فرم مدارس در برخی مدارس غیردولتی به تسنیم 
گفت: این مدارس هم باید کف و سقف هزینه تعیین شده 
برای لباس فرم مدارس را رعایت کنند اما در برخی موارد 
علت قیمت بالا این است که کنار لباس فرم، لباس ورزش 
را هم اضافه کرده اند و یک بسته شامل لباس فرم و لباس 

ورزش را به خانواده ها ارائه می دهند. 
   217 شکایت از مدارس غیردولتی تهران

وی درباره عناوین شکایت رسیده به سازمان مدارس 
مدارس  وضعیت  از  امسال  تابستان  در  غیردولتی 
غیردولتی شهر تهران بیان کرد: تا امروز 2۱7 مورد شکایت 
در عناوین مختلف همچون کارکنان واحدهای آموزشی، 
ثبت نام، حقوق و بیمه معلمان، شهریه مصوب و شهریه 
فوق برنامه ها، فضا و تجهیزات نامناسب به دست ما 
رسیده است. استان ها وظیفه رسیدگی به شکایات 
ثبت شده را دارند همچنین تیم های نظارتی سازمان 
مدارس غیردولتی سه روز در هفته به مدارسی مراجعه 
می کنند که از سوی آموزش و پرورش استان ها پاسخی 

درباره آنها دریافت نکردیم. 
نیک نژاد درباره اینکه ممکن است برخی مدارس 
این گونه  گفت:  نشوند،  نظارت  به خوبی  غیردولتی 
نیست و با مدارسی مکاتبه و برخورد کردیم که کسی باور 
نمی کند، ما حامی مردم هستیم و نمی گذاریم مدرسه ای 

از اسم خود سوءاستفاده کند. 
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استان ها

اخبار کوتــــاه

روی خط آرمان ملی

گزارشی از دغدغه های این روزهای والدین

هزینههایگرانمدرسهرفتن
   لباس فرم دومیلیون تومان!

قرارگاه خدمت برای کارآفرینی
استاندار تهران از اعلام آمادگی برای تکمیل 
فرآیند و محتواسازی حول شکل گیری قرارگاه 
گفت:  و  داد  خبر  کارآفرینی  برای  خدمت 
تشکل های مردم نهاد در جهت اهداف نورانی 
نظام  که  است  ضروری  و  می کنند  خدمت 
مسائل استان به سمع و نظرشان برسد.  به 
گزارش استانداری تهران، علیرضا فخاری در 
نشست صمیمی با جمعی از مدیران تشکل ها 
و سازمان های مردم نهاد افزود: تشکل های 
مردم نهاد به عنوان حامیان مردم در کنار و برای 
آنها نیز باید تلاش کنند که ایران را به عنوان یک 
گر اهداف،  تمدن اسلامی به رخ دنیا بکشند و ا
اقدام و ظرفیت ها را تجمیع کنیم نتیجه خوبی 
خواهیم گرفت.  استاندار تهران با اشاره به اینکه 
کمیت از آن مردم است، اظهار کرد: ضروری  حا
است که نظام مسائل استان تهران در حوزه های 
اجتماعی فرهنگی و درمانی برای سمن ها تشریح 
شود.  وی ادامه داد: تشکل های مردم نهاد، 
اساس شکل گیری زندگی اجتماعی هستند 
و زنجیره های اجتماعی با هدف گذاری های 
صورت گرفته به سرمایه ای اجتماعی تبدیل 
می شوند که نظام می تواند به این سرمایه ها برای 
حفظ مردم به عنوان آورده های قابل اعتماد، 
تکیه کند.  استاندار تهران با بیان اینکه همگرایی 
ظرفیت ها و داشتن نگاه مثبت، منجر به جذب 
و حفظ سرمایه های اجتماعی می شود، گفت: 
حضور شما در این عرصه نشان از ضرورت های 
تغییرپذیری دارد که باید در حوزه های اجتماعی 

و مردم نهاد مورد تجدید نظر قرار بگیرد. 

 افزایش گشت های نظارتی 
در ترمینال ها 

رئیس پلیس راهور فراجا از برخورد قاطع 
پلیس با شبکه ای سودجو خبر داد که با دریافت 
مبالغ هنگفت و به صورت غیرقانونی، زوار را تا 
مرزها منتقل می کردند.  سردار تیمور حسینی، 
رئیس پلیس راهور فراجا در گفت وگو با ایلنا با 
اشاره به شناسایی شبکه سودجویانه حمل و 
نقل غیرقانونی زوار گفت: بر اساس گزارش های 
مردمی و تحقیقات گسترده پلیس راهور، برخی 
رانندگان متخلف اتوبوس های بین شهری، با 
همدستی رانندگان اتوبوس های شرکت واحد، 
اقدام به سوار کردن زوار به اتوبوس های شرکت 
واحد می کردند و با دریافت مبالغی دو برابر، آن ها 
را تا مرزها منتقل می کردند. این در حالی بود که 
وظیفه جابه جایی رایگان زوار از پارکینگ ها 
تا مرز بر عهده  اتوبوس های شرکت واحد بود.  
وی ادامه داد: این اقدامات علاوه بر تحمیل 
، باعث ایجاد اختلال  هزینه های اضافی بر زوار
در سیستم حمل ونقل عمومی و افزایش ترافیک 
در مسیرهای مرزی شده بود، از همین رو پلیس 
راهور با جدیت با این تخلفات برخورد خواهد کرد 
و اجازه نخواهد داد عده ای سودجو از مشکلات 
مردم سوءاستفاده کنند.  رئیس پلیس راهور 
فراجا خاطرنشان کرد: پلیس راهور با افزایش 
گشت های نظارتی در ترمینال ها و مسیرهای 
بر  شبانه روزی  صورت  به  مرزها،  به  منتهی 
عملکرد رانندگان نظارت دارد. همچنین برپایی 
ایست و بازرسی های متعدد در 50 کیلومتری 
و  خودروها  دقیق  صورت  به  پلیس  مرزها، 
رانندگان را کنترل می کند و در نهایت با شناسایی 
رانندگان متخلف، کارت هوشمند آن ها را باطل 
کرده و آن ها را موظف به جابه جایی رایگان زوار 
می کند، پلیس راهور با همکاری دستگاه های 
را به صورت  قضائی، پرونده های متخلفان 
جدی پیگیری کرده و مجازات های قانونی را 
برای آن ها در نظر می گیرد.  رئیس پلیس راهور 
از شهروندان درخواست کرده است در صورت 
مشاهده  هرگونه تخلف در این زمینه، بلافاصله 
ک اتوبوس های متخلف را به سامانه های  پلا
ارتباطی پلیس اطلاع دهند تا در کمترین زمان 

ممکن با آن ها برخورد شود. 

 طرح ویژه اربعین 
در حال برگزاری است

مدیرکل روابط عمومی سازمان تعزیرات 
ح ویژه اربعین با حضور  گفت: طر حکومتی 
گشت های مشترک تعزیرات حکومتی در تمامی 
مسیرهای اربعین و مرزهای خروجی به کشور 
عراق در حال برگزاری است.  شهرام محسنی 
مدیرکل روابط عمومی تعزیرات حکومتی با 
بیان اینکه طرح ویژه اربعین در سراسر کشور به 
خصوص استان های غربی منتهی به پایانه های 
مرزی غرب کشور در حال برگزاری افزود: شعب 
گشت مشترک با  سیار تعزیرات حکومتی و 
همکاری دستگاه های متولی جهت خدمت 
رسانی بهتر به زوار محترم ابا عبدا... الحسین)ع( 
از پایانه های مسافربری در مرزهای شلمچه 
مسافربری  پایانه  فروشگاه های  و  چذابه  و 
شهرستان اهواز، بازدید کردند.  محسنی افزود: 
در ورودی استان خوزستان گشت مشترک 
تعزیرات حکومتی شهرستان های بهبهان و 
اندیمشک در حوزه مواد غذایی و رستوران ها، 
شهرستان های شوش و دزفول در حوزه البسه 
و تعمیرگاه های خودرو و همچنین شهرستان 
سوسنگرد در حوزه جایگاه های سوخت در 
کربلا، نظارت و بازرسی دارند.   مسیر زائرین 
مدیرکل روابط عمومی تعزیرات حکومتی افزود: 
در بازدیدهای صورت گرفته توسط گشت های 
مشترک، مواد غذایی تاریخ مصرف گذشته نیز 
امحا شدند و برای چهار فروشگاه متخلف در 
پایانه مسافربری پرونده تشکیل و برای رسیدگی 

به تعزیرات حکومتی ارسال شد. 

عضو کمیته  انتخاب وزیر علوم و رئیس پیشین دانشگاه 
صنعتی امیرکبیر گفت: در همین دانشگاه امیرکبیر حدود 
ده درصد اساتید کم شده اند، چون بازنشسته شده اند، اما 
جایگزینی برایشان نبوده و این لطمه  بزرگی  است. احمد 
معتمدی، عضو کمیته  انتخاب وزیر علوم و رئیس پیشین 
دانشگاه صنعتی امیرکبیر در گفت وگو با  ایلنا درباره وزیر 
پیشنهادی علوم گفت: دکتر سیمایی به نظر من گزینه  
خوبی هستند. مراحل اجرایی را هم به خوبی طی کرده اند. 
اول مدیرکل پارلمانی بودند، بعد معاون حقوقی و پارلمانی 
وزارت علوم شد و در هیات دولت هم دبیری هیات دولت 
بودند که کار ساده ای  نیست، به هرحال بررسی وضعیت 
کار اجرایی  که توانایی خوبی در  ایشان نشان می دهد 

داشته اند که توانسته اند در آن پست قرار بگیرند. 

   وزیر پیشنهادی علوم سوابق درخشانی دارد
این عضو کمیته  انتخاب وزیر علوم اضافه کرد: من در 
تماس هایی که با ایشان داشتم، او را فرد قابلی دیدم. وزیر 
کز  علوم دو بعد کار دارد؛ یک بعدش، کار با دانشگاه ها و مرا
علمی و دانشگاهی و بحث های علمی ست، یک بعدش 
هم این  است که بتواند در هیات دولت و در مجلس، حق 
و حقوق دانشگاه ها را بگیرد و حمایت کند و بودجه های 
لازم را تامین کند. از این جهت هم چون ایشان پیشتر حوزه  
کاری شان این بوده است خوب می توانند موفق باشند و به 
نظر من انتخاب ایشان به عنوان وزیر، انتخاب خوبی است. 
حالا یک ویژگی دیگر ایشان هم این است که در عین سوابق 
علمی درخشانی که دارد، نسبتا جوان هستند و می توانند با 

انرژی به کارشان در این حوزه ادامه دهند. 
معتمدی همچنین در پاسخ به این سوال که به نظرتان 
ایشان می تواند چالش های موجود نظام آموزش عالی را 
مدیریت کند و بر آن ها فائق بیاید؟ گفت: همان طور که 
گفتم؛ دو بعد کار پیش روی وزیر علوم است؛ یکی همین 
بحث  و  آموزشی  امکانات  تامین  و  بودجه ای  مباحث 
جذب اساتید و بقیه  مسائلی از این دست که این مسائل 
در بقیه  دنیا محل چالش نیست و در ایران از مهم ترین 

مسئله هاست. 

اساتید بازنشسته می شوند و جایگزینی برایشان نیست!
رئیس پیشین دانشگاه صنعتی امیرکبیر ادامه داد: 
به طور مثال روی مسئله  جذب اساتید من فکر می کنم 
در همین دانشگاه امیرکبیر حدود ده درصد اساتید کم 
شده اند، چون بازنشسته شده اند ولی جایگزینی برای شان 
نبوده است و این لطمه  بزرگی  است. یک زمانی، نه زمان 
خیلی دور همین 5، 6 سال پیش که من رئیس دانشگاه 
ج  بودم را می گویم؛ ما در جذب، هم از داخل و هم از خار
کشور متقاضیان زیادی داشتیم. الان اصلا من ندیدم که 
در همین دانشکده  خودمان )دانشکده  برق( مراجعی از 
خارج از کشور داشته  باشیم، چرا که ضوابط و نحوه جذب 
سخت شده است. از طرف دیگر دانشگاه های قدیمی مثل 
دانشگاه ما اساتیدش در دوره سالمندی هستند و نیاز به 
گر همین طور ادامه پیدا کند به  تزریق نیروی جوان دارند. ا
مشکلات جدی می خورند. یک کار وزیر علوم حل همین 

مسائل جاری است. 

   برخی اساتید سه سال است که در صف تبدیل 
وضعیت اند

وی گفت: قطعا یکی از مسائل پیش روی وزیر علوم 
همین مورد جذب است و در کنارش تبدیل وضعیت اساتید 
. امروز اساتیدی در دانشگاه ها هستند که هنوز  جوان تر
تبدیل وضعیت نشده اند، بعضی از آنها سه، چهار سال 
است که در صف تبدیل وضعیت اند. حتما وزیر علوم باید با 
همکاری رئیس جمهور و بقیه  اعضای شورای عالی انقلاب 

فرهنگی این مسائل را حل کنند. 

   دانشگاه های ما هنوز در پیچ و خم دانشگاه های 
نسل 1 و 2 هستند

استاد تمام دانشکده  برق دانشگاه صنعتی امیرکیبر 
گر این چالش ها حل نشود، وزیر علوم از رسیدگی به  افزود: ا
مسائل اساسی تر بازمی مانند. مسائل اساسی تر چیست؟ 
اینکه دانشگاه ها ارتقای علمی داشته باشند، نیرو های 
کارآمد تربیت کنند، مشکلات کشور را حل کنند، ارتباط 
با صنعت و ارتباط با جامعه داشته  باشند. دانشگاه های 

ما هنوز در پیچ و خم دانشگاه های نسل ۱ و 2 هستند. 
حالا ما هم یک زمانی سعی کردیم حرکتی را شروع کنیم به 
سمت دانشگاه های نسل 3، تا به این سبب دانشگاه های 
صنعتی ما نقش مهم تری در اقتصاد داشته باشند. خب تا 
آن چالش های ابتدایی حل نشود، دانشگاه نمی تواند به 

این مسائل بپردازد. 

   رتبه  دانشگاه های ما در دنیا افت داشته است
عضو کابینه  دولت اصلاحات ادامه داد: متاسفانه باید 
بگویم به رغم ارتقای رتبه  علمی دانشگاه های ما از ابتدای 
، نمی دانم در چند سال  انقلاب تا همین چندسال اخیر
اخیر چه اتفاقی افتاده که رتبه  دانشگاه های ما در دنیا 
افت شدیدی داشته است، درست برخلاف اهداف نظام و 
کیدات مقام معظم رهبری. آمارها در این زمینه تاسف بار  تا
است. قراردادهای صنعتی هم به همین ترتیب در بعضی 
از دانشگاه ها که من می بینم آمارها افت داشته  است. به 
هرحال این ها اصل مسئله  دانشگاه است که امیدواریم با 
حل چالش های ابتدایی دانشگاه، به این مسائل پرداخته 
شود. عضو شورای راهبری وزارت علوم در دولت یازدهم 
همچنین در پاسخ به این سوال که آیا سیمایی بهترین 
انتخاب ممکن رئیس جمهور بود، گفت: هر گزینه ای در 
قیاس با گزینه های دیگر محاسن و معایب خاص خودش 
را دارد، نمی شود ادعا کرد گزینه ای داریم که از همه  جهات 
نسبت به دیگران برتری دارد. ایشان هم از انتخاب های 
گر یک مقدار امتیاز  خوب رئیس جمهور هستند، حالا ا
کمتری در کمیته ای که من بودم داشتند، شاید به این 
خاطر است که خیلی شناخته شده نبودند. وی افزود: 
هر فردی را ما انتخاب کنیم یک سری محاسن و معایب 
مشخص دارد. خود من در کمیته ای که بودم امتیاز خوبی 
به ایشان دادم، چون مقداری ایشان را می شناختم. 
بعضی از دوستان امتیاز بالاتری دادند و ایشان را از نزدیک 
می شناختند. در مجموع من فکر می کنم ایشان جزو 
افراد قابل قبول کابینه اند. در عین حال باید در عمل هم 
ببینیم، اما افرادی که از نزدیک ایشان را می شناسند، خیلی 

تاییدشان می کنند. 

 : رئیس پیشین دانشگاه صنعتی امیرکبیر

افت رتبه  دانشگاه های ایرانی در دنیا 


